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Aylık Bülten



Odamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Yılmaz Lebit, Vali Erol Karaömeroğlu başkanlığında, gerçekleştirilen 2023 Yılı 
2. Sanayi ve Teknoloji İşbirliği Kurulu (SANTEK) Toplantısı’na katıldı.

SANTEK 2023 2.Dönem Toplantısı Yapıldı



Bitlis’teki Ocaklardan Günde 700 Tır Bims ve Ponza Farklı İllere Gönderiliyor

İnşaat sektörünün en önemli yapı malzemeleri arasında yer alan, tarım, 
tekstil ve kimya sektörlerinde de kullanılan ponza, kentin en önemli 

ekonomik kaynakları arasında bulunuyor.

Nemrut Dağı eteklerindeki ocaklardan çıkarılan ponza hem ham 
madde hem de inşaat yapı malzemesi olarak işlenip pazara 

sunuluyor.

İstihdam imkanı ve ekonomiye katkısı nedeniyle yöre sakinlerinin “beyaz 
altın” olarak nitelendirdiği madenin, katma değeri yüksek ürünlere 

dönüştürülmesi için kentte yeni tesislerin kurulması hedefleniyor.

Bitlis Valisi Erol Karaömeroğlu, ülkenin ponza rezervinin büyük 
bölümünün bulunduğu ilde, ocaklardan elde edilen yıllık yaklaşık 4 

milyon ton ham maddenin yurt içi ve yurt dışına pazarlandığını söyledi.

Kentteki 50 ponza işletmesinde yaklaşık 10 bin kişinin istihdam 
edildiğini vurgulayan Karaömeroğlu, “Ponza, inşaat sektöründe ısı 

ve ses izolasyonundaki faydası ve bina yükünü azaltıcı etkisiyle kullanılan 
ucuz ve önemli bir maddedir. Son yıllarda birçok ülkede doğal, hafif ve 
yalıtım özelliği olan ponza kullanımının yaygınlaştığı görülmektedir. 
Ponzanın inşaat sektöründe kullanımıyla toplum sağlığını olumsuz 
etkileyen gürültünün azalması ve enerji tasarrufunun artması gibi pozitif 
faydalar sağladığı görülmüştür” diye konuştu.

“4 milyar lira gelir elde edilmektedir”

Özellikle depreme dayanıklı yapıların inşasında ponza, perlit ve 
gazbeton gibi hafif malzemelerin kullanımının tüm dünyada olduğu 

gibi ülkede de büyük önem kazandığını anlatan Karaömeroğlu, “Hazır 
beton yapımında kullanılan bu malzemeler binanın yükünü önemli 
oranda azaltmakta ve depremin oluşturduğu yatay ve düşey yöndeki 
şiddetli sarsıntıları absorbe etmektedir” dedi.

Karaömeroğlu, ponzanın ısıtma ve 
soğutma giderlerinde de tasarruf 

sağladığına işaret ederek şunları 
kaydetti:

“Bitlis’te ponzanın maden olarak 
değil de işlenip katma değeri yüksek 

nihai ürüne dönüştürülerek satılması, 
sektörün ildeki gelişimini arttıracak 
ve ülke ekonomisine daha fazla katkı 
sağlayacaktır. Sektörün gelişmesi için 
özellikle ısı yalıtımı konularında ürün 
çeşitliliğini artırmak amacıyla sektör 
temsilcileri ve üniversite işbirliğiyle 
AR-GE çalışmalarını gerçekleştireceğiz. 
İlimizde ponza madeninden yaklaşık 
4 milyar lira gelir elde edilmektedir. 
Teknolojik yatırımlarla katma değeri 
yüksek ürünler elde ettiğimizde bu 
gelir daha üst seviyelere çıkarılacaktır”

Tatvan Ticaret ve Sanayi Odası 
Meclis Başkanı Servet Avcı ise 

kentteki fabrikalarda günlük 2 milyon 
bims üretildiğini belirtti.

Gözenekli yapısından dolayı ısı 
yalıtım özelliğine sahip ponzanın 

inşaatta büyük avantajlar sağladığını 
aktaran Avcı, şöyle devam etti:

“Trabzon, Sivas, Mersin, Hatay, 
Kahramanmaraş, Şanlıurfa, 

Diyarbakır, Hakkari, Ağrı ve Kars’a 
kadar birçok ile bims gönderilmektedir. 
İlden günde 400 tır ham madde, 300 
tır da bims farklı illere gidiyor. 24 saat 
esasına göre çalışan fabrikalarımız 
talepleri yetiştirmekte zorlanıyor. İş 
insanlarımız bu sektörle ilgili yatırım 
yapabilir”



BEÜ Akademik Açılış Yılına Katılım Sağlandı

Odamız Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı 

Yılmaz Lebit ve Odamız Meclis 
Üyesi Erhan Ayaz, Bitlis Eren 
Üniversitesi’nin (BEÜ) çok 
sayıda davetlinin katılımıyla 
gerçekleştirilen 2023 – 2024 
Akademik Yılı Açılış Törenine 
katılım sağladı.



TATSO’nun Ilk Bilimsel Kitabı Akademi Dünyasından Tam Not Aldı
Tatvan Ticaret ve Sanayi Odamızın, Bitlis Eren Üniversitesi’nden (BEÜ) değerli Aka-

demisyenler Dr. Yılmaz Ulvi Uzun ve Dr. Hakan Kaya editörlüğünde hazırlanan ilk 
bilimsel kitabı olan “Ekonomi Siyasi ve Kültürel İşbirlikleri Temelinde Türk Devletleri 
Teşkilatı ve 2040 Vizyonu” konu başlıklı bilimsel kitabının yayın değerlendirmesi SS-
CI’lı Bilig Dergisinde yayınlandı. Kitap, akademik kadrosu ve zengin içeriğiyle akademi 
dünyasından tam not aldı.

TOBB Başkanımız Sn. M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Kazakistan Türkiye Büyükelçisi Yerke-
bulan Sapiyev ve Oda Başkanımız Bilal Adabağ’ın ön söz yazılarının yer aldığı, Ahlat 

ilçemize de özel olarak yer verilen odamızın ilk bilimsel kitabıyla ilgili yayın değer-
lendirmesi Türk Konseyi Proje Direktörü Farrukh Jumayev tarafından yapıldı.  Ahmet 
Yesevi Üniversitesi’nin bilimsel yayınlar dergisi olan Bilig Dergisinde yayınlanan değer-
lendirmede hazırlanan kitaptan övgüyle bahsedildi.

Değerlendirmesinde kitabın içerik olarak çok değerli bilgiler içerdiğine dikkat çeken 
Farrukh Jumayev, kitabın Türk Devletleri Teşkilatına ve Literatüre bilimsel manada 

değerli katkılar sunacağına inandığını ifade etti.

Siyasi, Ekonomik ve Kültürel olmak üzere 3 bölümden oluşan kitabın içeriğinde yer alan 
makalelerle ilgili de tek tek değerlendirmelerde bulunan Farrukh Jumayev, “Kitap, iyi 

araştırılmış ve titizlikle belgelendirilmiş olup, konuyu daha derinlemesine incelemek istey-
enler için değerli bir kaynak görevi gören kapsamlı bir kaynakçaya sahiptir. Sonuç olarak, 
“Türk Devletleri Teşkilatı: Siyaset, Ekonomi, Kültürel İşbirlikleri ve 2040 Vizyonu”, Türk 
dili konuşulan dünyada önemli bir rol oynayan bir örgütün ve onun siyasi, ekonomik ve 
siyasi açıdan üye devletlerinin yetkin ve anlayışlı bir incelemesidir. Akademisyenlerin, 
politika yapıcıların ve bu çeşitli ve büyüleyici bölgedeki siyasi, ekonomik ve kültürel din-
amikleri kapsamlı bir şekilde anlamak isteyen herkesin mutlaka okuması gereken bir eser. 
Yazarların dikkat çekici uzmanlığı bu iyi hazırlanmış kitapta ön plana çıkıyor ve bu da onu 
konuyla ilgili literatüre paha biçilemez bir katkı sunmaktadır.” şeklinde değerlendirmede 
bulundu.

“Literatürde tek”

Kitap editörlerinden Dr. Yılmaz Ulvi Uzun ise, Türk Devletleri Teşkilatına üye dev-
letlerdeki saygın akademisyenlerin bir araya gelerek hazırlamış oldukları bu kitabın 

literatürde tek olduğuna dikkat çekerek, yapılan bu nitelikli çalışma ile Teşkilata akademik 
anlamda katkı sunmayı ve Teşkilata üye devletlerde bulunan üniversiteler arasındaki iş 
birliklerini geliştirmeyi hedeflediklerini ifade etti.

“Yeni kitabın müjdesini paylaştı”

İlk bilimsel yayınları olan kitabın bu denli büyük beğeni almasının kendilerini ziyadesiyle 
mutlu ettiğini dile getiren TATSO Başkanı Bilal Adabağ ise, Editörler Dr. Yılmaz Ulvi 

Uzun ve Dr. Hakan Kaya başta olmak üzere çalışmada yer alan tüm akademisyenlere tebrik 
ve teşekkürlerini iletti.

TATSO olarak yine Dr. Yılmaz Ulvi Uzun ve Dr. Hakan Kaya editörlüğünde daha geniş 
kapsamlı yeni bir bilimsel kitap çalışmasının hazırlığı içinde olduklarının müjdesini 

paylaşan Adabağ, Türk Devletleri Teşkilatı’na akademik açıdan katkı sunma çalışmalarına 
devam edeceklerini kaydetti.



Odamızın “Kasım” Ayı Meclis Toplantısı Yapıldı

Tatvan Ticaret ve Sanayi Odamızın Kasım ayı meclis toplantısı gerçekleştirildi.

Odamız Meclis Başkanı Sn. Servet Avcı Başkanlığında gerçekleştirilen toplantıda; gündem konuları görüşülerek karara bağlandı.



İstanbul Sanayi Odası (İSO) Meclis ve Tekstil ve Giyim Eşyası Meslek Komite 
üyelerinden oluşan heyet ile Bitlis Tekstil Sektörü temsilcileri Tatvan Ticaret 

ve Sanayi Odamız ev sahipliğinde Tatvan’da bir araya geldi.

İlimizdeki tekstil sektörü temsilcileri ile İstanbul Sanayi Odası’nın ilgili 
sektör temsilcileri arasında sektörel işbirliğinin sağlanması ve karşılıklı ticari 

ilişkiler kurulmasına katkı sunulması amacıyla odamız tarafından kente davet 
edilen İstanbul Sanayi Odası heyeti odamızın daveti üzerine aralarında önemli 
tekstil firma yöneticilerinin de bulunduğu yaklaşık 20 kişilik bir heyetle Bitlis’e 
geldi.

İki gün sürecek Bitlis programına il merkezindeki ziyaretlerle başlayan heyet 
daha sonra Tatvan ilçemize geldi. Bitlis Valimiz Sn. Erol Karaömeroğlu, 

odamız yönetim kurulu ve meclis üyelerinin katılımıyla odamız ev sahipliğinde 
düzenlenen sektör istişare toplantısına katılan heyet üyeleri burada Bitlis 
Tekstil Sektörü temsilcileri ile bir araya geldi.

Sektörel sorunlar ve çözüm önerileri, işbirliği ve genel konular üzerine 
istişarelerin yapıldığı toplantı oldukça verimli geçti. Toplantıda ayrıca ilimiz 

tekstil sektörü temsilcileri ve İSO sektör yöneticileri arasında ticari ilişkilerin 
geliştirilmesi noktasında fikir alışverişi ve istişarelerde bulunuldu.

Toplantıda konuşma yapan Oda Başkanımız Bilal Adabağ, sektörün 
istihdam anlamında kente sağladığı faydaya vurgu yaparak, sektörde son 

dönemde yaşanan başlıca sorunlara dikkat çekti.

Genel ekonomik sorunları diğer sektörlerde olduğu gibi ilin en büyük 
istihdam alanı olan tekstil sektöründe de kendini göstermeye başladığını 

kaydeden Oda Başkanımız Bilal Adabağ, bu süreçte yapılacak işbirliklerinin 
süreci atlatma noktasında önemli olacağını ifade etti.

Bu anlamda yapılan ziyareti oldukça önemli bulduğunu ve güzel sonuçlar 
vereceğine inandığını anlatan Oda Başkanımız Bilal Adabağ, ziyaretten 

duyduğu memnuniyeti dile getirerek, programın organize edilmesi sürecine 
katkı sunan İSO Meclis Üyesi Bitlis’li İş İnsanı Ramazan Şefi Fırat’a 
teşekkürlerini iletti.

İstanbul Ve Bitlis’in 
Tekstil Sektörü 

Temsilcileri Tatvan’da 
Buluştu



Heyet adına konuşan İstanbul Sanayi 
Odası Meclis Üyesi Vehbi Canpolat ise, 

sektördeki sorunlardan haberdar olduklarını, 
daha önceki dönemlerde de benzer sorunlarla 
karşılaştıklarını ancak zorlu sürecin geçmişte 
olduğunu gibi yine güç birliği ile aşılacağına 
inandığını ifade etti.

Bitlis’te verimli bir program geçirdiklerini 
kaydeden Canpolat, iki ilin sektör 

temsilcileri arasında iş ve güç birliği sağlanması 
hususunda da ellerinden gelen desteği 
sunacaklarını kaydetti.

Bitlis Valisi Ömer Karaömeroğlu da, sektörün 
kentin ekonomi ve istihdamına sağladığı 

katkının önemine vurgu yaparak, Bitlis’te tekstil 
sektöründe her geçen gün ciddi yatırımların 
yapılmaya devam ettiğine işaret etti.

Tekstilin ilde geçici bir istihdam alanı 
olmadığını, Eren ve Kiler Holding 

tarafından yapılan bu alandaki yatırımların 
da bunun en büyük örnekleri olduğunu dile 
getiren Vali Karaömeroğlu, sektörün ilde kalıcı 
olma yolunda ilerlediğini ifade etti.

Bitlis’in kısa bir sürede tekstilin başkenti 
olacağına inandığını belirten Vali 

Karaömeroğlu, “Tekstil ilimizde sağlam 
adımlarla ilerliyor. Kalıcı olma yolunda 
ilerliyor. Benim iddiam çok yakın bir gelecekte 
Bitlis tekstil şehri olarak anılmaya başlayacaktır. 
Sektör bu manada emin ve kararlı adımlarla 
ilerlemektedir. Bu konuda, bu emekleme 
aşamasında siz değerli tekstil sektörünün 
öncüleri olarak, bir sosyal sorumluluk projesi 
olarak desteklerinize ihtiyacımız vardır. Bu 
desteği de göstereceğinizden şüphemiz yoktur.” 
diye konuştu.

Yapılan konuşma ve toplantının ardından 
Oda Başkanımız Bilal Adabağ, Meclis 

Başkanımız Servet Avcı ile birlikte heyet adına 
İstanbul Sanayi Odası Meclis Üyesi Vehbi 
Canpolat’a hediye takdiminde bulundu.

İstanbul Sanayi Odası Meclis Üyesi Vehbi 
Canpolat ise Vali Karaömeroğlu ve Oda 

Başkanımız Bilal Adabağ ve Meclis Başkanımız 
Servet Avcı’ya plaket ve kitap takdiminde 
bulundu.



2A Gros Market’in Açılışı 
Yapıldı

Odamız üyesi 2A Gros Market’in Tatvan ilçemiz çarşı 
merkezinde açmış olduğu ikinci marketin açılışı yapıldı.

Oda Başkanımız Bilal Adabağ, kurum amirleri, STK 
temsilcileri, Firma yetkilileri ve çok sayıda davetlinin 
katılımıyla gerçekleştirilen açılış programı ile 2A Gros Market 
hizmete açıldı. Okunan dualarla açılış kurdelesi kesilen market 
ilçemizde iki şubesiyle hizmet verecek.

Açılış sonrası davetlilerle birlikte marketi gezen Oda 
Başkanımız Bilal Adabağ, firma yetkililerine “hayırlı olsun” 
dileklerini iletti.



Odamıza Akreditasyon Geliştirme Ziyareti Gerçekleştirdi

Türk Loydu Uygunluk Değerlendirme Hizmetleri AŞ. Sistem Belgelendirme Birim Yöneticisi Özlem Özkan Bocutoğlu tarafından AKREDİTASYON denetimleri kapsamında odamıza 
“Akreditasyon Geliştirme” ziyareti gerçekleştirdi.

İki gün süreyle devam edecek olan geliştirme ziyaretinde odamızın Akreditasyon sistemindeki çalışmaları değerlendirilerek, sistemin daha etkin işletilerek, üyelerimizin sistemden 
daha çok faydalanması noktasında geliştirmeler yapılacak.

Odamız Başkan Yardımcısı Yılmaz Lebit, Odamız Meclis Üyeleri Mücahit Menteş ve Özgür Karatay, Odamız Genel Sekreteri Mücahit Diksin ve Odamız Akreditasyon Sorumlusu 
Tuba Demir’in de hazır bulunduğu Geliştirme ziyaretinde, Denetçi Özlem Özkan Bocutoğlu’yla odamızın çalışmaları ve Akreditasyon sistemindeki genel çalışmaları hakkında 

bilgiler paylaşıldı.


